
\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

Szkoła w Szczęsnem  
przyjmie część uczniów  
Zespołu Szkół nr 1, w którym 
w czasie matur wybuchł  
pożar. Rekrutacja do liceum  
i technikum będzie odbywała 
się jak każdego roku.  
Remont szkoły a być może  
i rozbudowa potrwa jednak  
do przyszłego roku. 

P odczas konferencji prasowej z 
udziałem starosty Marka Wieżbi-

ckiego (Zespół Szkół nr 1 podlega sta-
rostwu), a także burmistrza Tomasza 
Krupskiego oraz dyrekcji obu szkół po-
dano, że wykonawca rozbudowy szko-
ły w Szczęsnem zobowiązał się szybciej 
zakończyć prace budowlane i to aż o 

11 miesięcy. Dzięki temu uczniowie z 
„jedynki” będą mogli tam kontynuować 
naukę. 

– Szkoła w Szczęsnym będzie mo-
gła użyczyć na czas od 1 września do 

31 sierpnia 2025 roku swoje drugie 
piętro na potrzeby zespołu szkół nr 1 
– powiedział burmistrz Tomasz Krup-
ski, dodajmy, że szkoła w Szczęsnem 
podlega gminie. 
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Szkoła po pożarze

Zewnętrze ślady pożaru, jaki wybuchł tu w czasie matur

Konflikt na budowie

Budowa placówki jest niemal zakończona

\\\ NADARZYN

Nowa przychodnia  
w Nadarzynie wciąż nie jest 
oddana dla mieszkańców. 
Wykonawca jednak zamknął 
budowę i zakończył w niej 
prace.

B udowa nowego zespołu usług 
medycznych w Nadarzynie opóź-

nia się już niemal rok. Budynek teore-
tycznie jest prawie ukończony, jednak 
pojawiają się wciąż nowe problemy 
związane z tą inwestycją.

dokończenie na str. 5

dokończenie na str. 2
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Konflikt na budowie
\\\   Nowa przychodnia

Nowa przychodnia prezentuje 
się imponująco. Jej powierzchnia wy-
nosi ponad 3 tys. m kw. Placówka zo-
stała podzielona na trzy skrzydła: w 
pierwszej części znajdować się będą 
poczekalnia, rejestracja, część admi-
nistracyjna oraz gabinety lekarskie, w 
drugiej części pracownia specjalistycz-
no-diagnostyczna, a w kolejnej sale do 
rehabilitacji. Zespół usług medycznych 
będzie przystosowany również do 
opieki całodobowej.

\\\   Odbiory budowy
Plany funkcjonowania przyszłej 

placówki są bardzo ambitne, jednak 
mieszkańców gminy wciąż nurtuje 
pytanie, dlaczego budowa przychodni 
jeszcze się nie zakończyła i kiedy będą 
mogli z niej skorzystać. Budynek jest 
już niemal wykończony, mimo to ot-
warcie centrum medycznego może się 
odwlec. Aby placówka mogła rozpocząć 
działalność, musi przejść kilka inspek-
cji, w tym powiatowego inspektoratu 
nadzoru budowlanego. W obecnej 
chwili może to być niemożliwe, gdyż 
budowa kryje kilka błędów. Konieczne 
jest ich usunięcie, jednak firma reali-
zująca prace opuściła miejsce budowy. 
Między nią a inwestorem (którym jest 
gmina Nadarzyn) doszło do kilku nie-
porozumień. 

– Placówki nie udało się jeszcze 
odebrać m.in. dlatego, że wykonaw-
ca nie wystąpił po odbiór inwestora 
(czyli nas, gminy). Oznacza to, że nasi 
inspektorzy powinni sprawdzić i zaak-
ceptować prace. Do tego nie doszło. Na 
budowę wykonawca natomiast wezwał 

inspektorów sanepidu i straży pożar-
nej. Odbiór sanepidu został wykonany 
z uwagami. Czyli jest ważny, jednak 
konieczne jest dokonanie poprawek. 
W tym wypadku chodziło o zainstalo-
wanie bidetu w gabinecie ginekologicz-
nym, co zostało już zrobione. Podobnie 
rzecz się miała z odbiorem inspektora 
straży pożarnej. Tutaj konieczne jest 
wykonanie zgodnie z projektem za-
bezpieczenia przeciwpożarowego w 
jednym miejscu dachu. Niestety wyko-
nawca nie zgodził się na zrealizowanie 
tej pracy. Reszta poprawek jest albo już 
wykonana, albo właśnie zostaje zakoń-
czona przez podwykonawców – powie-
dział nam podczas rozmowy wójt gmi-
ny Nadarzyn, Dariusz Zwoliński.

Firma, która wykonywała prace, 
jest jednak innego zdania.

– Prace, które zostały nam zlecone, 
zakończyliśmy. Wszystkie problemy, 
które powstały podczas dotychczaso-
wych odbiorów wynikają z błędów w 
projekcie, za który nie jesteśmy odpo-
wiedzialni – przekazał nam podczas 
rozmowy przedstawiciel wykonawcy.

\\\   Konflikt gminy  
z wykonawcą

Wykonawca twierdzi, że gmina nie 
zapłaciła wszystkich należnych mu fak-
tur i zobowiązań.

– Mamy pieniądze do zapłacenia. 
Jesteśmy oczywiście na to przygoto-
wani. To wynagrodzenie za niektó-
re prace dodatkowe oraz końcowa 
faktura. Wstrzymujemy się z tym do 
odbioru budynku. Zgodnie z umową, 
wykonawca powinien uzyskać pozwo-
lenie na użytkowanie placówki, za-

nim zakończymy współpracę – dodał  
wójt.

Na szczęście zarówno przedstawi-
ciele gminy, jak i wykonawcy zaręczają, 
że chcą załatwić sprawę polubownie i 
są gotowi do dialogu.

\\\   Przyszłość placówki
Niedawno odbył się odbiór placów-

ki przez inwestora. Niestety ze względu 
na przepisy nie mogliśmy towarzyszyć 
inspektorom z ramienia gminy, którzy 
sprawdzali budynek i wszelkie instala-
cje. Ich wnioski ujawnią, w jakim stanie 
jest inwestycja i jakie prace ją jeszcze 
czekają. 

Dla mieszkańców gminy najważ-
niejszym pytaniem jest, kiedy będą 
mogli skorzystać z nowej placówki me-
dycznej. Niestety, z powodu problemów 
współpracy między gminą i wykonaw-
cą, ciężko określić termin.

– Zależy nam, aby przychodnia była 
oddana „na gotowo”. Tak, aby wszystko 
było odpowiednio przygotowane i nie 
wymagało poprawek. Dlatego wolimy 
się nie śpieszyć i zrobić wszystko, aby 
mieszkańcy byli zadowoleni z nowej 
placówki – zaznaczył wójt.

Losy nowego zespołu usług me-
dycznych powinny się rozstrzygnąć w 
przeciągu najbliższych miesięcy. W tym 
czasie dowiemy się, jakie działania są 
konieczne, aby zakończyć inwestycję. 

Tekst i zdjęcie Maciek Gos

Wykonawca twierdzi, 
że gmina nie zapłaciła 

wszystkich należnych mu 
faktur i zobowiązań

Jeden szczur 
czy plaga?
\\\ MILANÓWEK

Karmienie gołębi chlebem jest 
niewskazane. Straż Miejska  
w Milanówku zawiesza 
plakaty z informacją o tym, 
by tego nie robić. Dlaczego? 
Jednym z powodów są szczury. 

Niedaleko dworca PKP stał przez 
lata karmnik dla ptaków. Milano-

wianie wsypywali tam chleb i ziarna. 
Kiedy zakończył się remont dworca 
i jego otoczenia zlikwidowano kar-
mnik, bo był nieestetyczny. Mieszkań-
cy jednak nadal dokarmiali tam ptaki. 
Chleb trafiał więc bezpośrednio na 
trawnik, a wtedy żywić nim zaczął się 
szczur. Mieszkańcy zawiadomili straż 
miejską, a ta referat ochrony środo-

wiska urzędu miasta. Milanowianie, z 
którymi rozmawialiśmy na ten temat, 
dodali, że szczury pojawiły się także w 
kontenerach na śmieci wystawianych 
przez mieszkańców na ulicę. 

Straż miejska zaprzecza, aby w 
mieście był problem ze szczurami. Ko-
mendant Wojciech Wiśniewski stwier-
dza, że nawet ten jeden szczur, który 
pojawiał się koło dworca i tam żywił 
chlebem dla ptaków, w ostatnim cza-
sie zniknął. A jeśli chodzi o szczury w 
kontenerach na śmieci, to mieszkańcy 
są informowani o tym, aby wystawiać 
je w dniu, kiedy śmieci są odbierane. 
Aby nie stały całe dnie przy ulicy i 
nie przyciągały rozmaitych zwierząt. 
Zdaniem komendanta informacje o 
szczurzej pladze w mieście są mocno 
przesadzone. – Gdyby jednak ktoś z 
mieszkańców miał z tymi gryzoniami 
problem, może zadzwonić do straży 
lub do Wydziału Ochrony Środowi-

ska Urzędu Miasta – dodaje Wojciech  
Wiśniewski. 

– Do naszego referatu nikt spośród 
mieszkańców w sprawie szczurów się 
nie zgłosił – mówi kierowniczka refera-
tu ochrony środowiska Emilia Parchan. 

– Straż miejska poinformowała nas o 
problemie ze szczurem koło dworca i o 
tym, że został on rozwiązany – dodaje. – 
Jeśli jednak mieszkańcy będą zgłaszali 
takie problemy, pomyślimy o jakiegoś 
rodzaju deratyzacji. Jednak dziś jedyny 

problem, o jakim nas informują, stwa-
rzają dziki. W tym możemy od razu po-
móc, bo miasto podpisało umowę ze 
specjalistą, który nieodpłatnie pomaga 
zainstalować na ogrodzeniu odstra-
szacze, czyli środki zapachowe, które 
zniechęcają dziki do zbliżania – mówi 
Emilia Parchan.

Zdaniem kierowniczki referatu 
ważne jest także to, aby siatka wokół 
ogrodu miała podmurówkę, bo wte-
dy dziki nie przejdą pod nią na teren 
posesji. Warto także zwracać uwagę 
na to by, nie zostawiać resztek jedze-
nia i odpadów na zewnątrz, gdyż one 
mogą przyciągać tak dziki, jak i inne 
zwierzęta.

W wypadku problemów ze zwie-
rzętami można dzwonić do straży miej-
skiej 22 724 80 45, Referatu Ochrony 
Środowiska Urzędu Miasta 22 758 30 
61 wew. 11. 

Tekst i zdjęcie Beata Pawłowicz 

Milanowanie rozmawiają o tym, że nie tylko w miejscu, gdzie karmione były 
gołębie, pojawiły się szczury
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Straż miejska zaprzecza, 
aby w mieście był problem 

ze szczurami

dokończenie ze str. 1
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MICHAŁ SUTYNIEC: Słowo „bezpieczeństwo”  
jest w ostatnich miesiącach jednym z najczęś-
ciej pojawiających się w przestrzeni medialnej. 
Słusznie?
MICHAŁ KOBOSKO: Wielu wierzyło, że prowadze- 
nie w Europie polityki opartej na toczeniu wojen 
odeszło na zawsze. Stosunki międzynarodowe mia- 
ły być oparte o przymierza krajów wolnych i nie-
podległych. W Polsce i Europie prowadziliśmy życie 
stabilne, które wydawało się niezagrożone. Inwazja 
na Ukrainę spowodowała, że znów zaczęto mówić 
o podległości, strefach wpływów.
MS: Może nam nie potrzeba w tej sytuacji poli-
tyków, tylko generałów? Czy to oznacza, że my 
obywatele Polski i Europy powinniśmy zacząć 
panikować?
MK: Pełniąc rolę przewodniczących Sejmowej Ko-
misji ds. Unii Europejskiej oraz Delegacji Sejmu i Se-
natu RP do Zgromadzenia Parlamentarnego OBWE, 
rozmawiam z dyplomatami z  Europy. Staram się im 
przedstawiać dwa spojrzenia. Pierwsze dotyczący 
doktryny obronnej. Drugie dotyczy zapewnienia 
bezpieczeństwa ludności cywilnej. Jesteśmy zmu-
szani do działań obronnych. Podejmujemy je jednak 
dla ochrony naszych obywateli. O ich losie musimy 
pamiętać w pierwszej kolejności. Potrzebujemy  
w Europie odpowiedzialnych polityków na każde 
– także najtrudniejsze czasy, którzy uważnie wsłu-

chują się w głos wojskowych nieustannie myśląc 
o losie ludności cywilnej. Nie musimy się niczego 
obawiać, jeżeli Europa wybierze 9 czerwca właściwą 
reprezentację. Bądźmy sobą w Europie. Wreszcie. 
Czas najwyższy, bo nie jesteśmy już juniorem, no-
wym krajem członkowskim. Nie jesteśmy krajem, 
który ma jakiekolwiek powody do kompleksów.  
Po 20 latach członkostwa w UE musimy być aktyw-
nym, świadomym współtwórcą, współreżyserem 
tego, w jakim kierunku idą sprawy w Europie.
MS: Mówiąc o gotowości do konfliktu zbrojnego 
mówi Pan jednocześnie o potrzebach ludności 
cywilnej. To nie jest sprzeczność? 
MK: Posłużę się przykładem dwóch osób, które  
bardzo cenię. Mówię o generale i senatorze Miro- 
sławie Różańskim – wybitnym wojskowym oraz  
Adrianie Porowskiej – specjalistce w pomaganiu 
osobom w życiowych kryzysach. Od generała 
usłyszelibyśmy o współczesnym polu bitwy i stra-
tegiach odstraszania. Adriana położyłaby nacisk 
na zabezpieczenie podstawowych potrzeb: wo- 
dy, jedzenia, komunikacji, schronienia. Kompetentni 
ludzie są w stanie wypracować model przewidują- 
cy wszystkie scenariusze. Z reprezentacją w Par-
lamencie Europejskim jest dokładnie tak samo.  
Powinny tam trafić osoby dostrzegające cały obraz, 
a nie awanturnicy lub panikarze ślepo biegnący  
w stronę przepaści. 

MS: Czyli „bezpieczeństwo” nie oznacza tylko 
tego militarnego? Mandat posła Parlamentu 
Europejskiego daje możliwości zapewnienia 
bezpieczeństwa w każdym wymiarze? 
MK: Bezpieczeństwo to szerokie pojęcie. Właśnie 
dlatego w programie wyborczym mówmy m.in.  
o funduszach europejskich na wyciągnięcie ręki. 
KPO to uśredniając 15.000 zł na każdego z nas dla-
tego należy uprościć pozyskiwanie środków. Pol-
ska 2050 Szymona Hołowni od początku niesie na 
sztandarach postulaty dotyczące dekarbonizacji  
i edukacji ekologicznej. Mówimy o zmianach doda-
jąc, że to powinna być bezpieczna i sprawiedliwa 
transformacja. Wybierajmy polityków, którzy rozu-
mieją zarówno bezpieczeństwo, jak i odpowiedzial-
ność wobec społeczeństwa. 
MS: Dziękuję za rozmowę i życzę powodzenia  
w wyborach do Parlamentu Europejskiego.

Potrzebujemy w Europie odpowiedzialnych 
polityków na każde – także najtrudniejsze czasy
Bądźmy sobą w Europie. Wreszcie. Czas najwyższy, bo nie jesteśmy już juniorem, nowym krajem członkowskim. 
Nie jesteśmy krajem, który ma jakiekolwiek powody do kompleksów. 

MICHAŁ KOBOSKO 
– kandydat w wyborach do Parlamentu Eu-
ropejskiego, Poseł na Sejm X Kadencji, I Wi-
ceprzewodniczący Partii Polska 2050, Prze-
wodniczący Sejmowej Komisji do spraw Unii  
Europejskiej, Przewodniczący Delegacji Sejmu 
i Senatu RP do Zgromadzenia Parlamentar- 
nego OBWE

Jak powinien rozwijać się Grodzisk?
\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

Burmistrz Tomasz Krupski 
zaprasza mieszkańców do 
wypełnienia ankiety, która 
pomoże w opracowaniu nowej 
Strategii Rozwoju Gminy 
Grodzisk Mazowiecki do 
roku 2030. Pytania dotyczą 
mocnych i słabych stron 
gminy. 

J aki jest cel ankiety? – Nie wyobra-
żam sobie tworzenia takiego doku-

mentu jak Strategia Rozwoju Gminy, 
który wyznacza nam cele, do jakich 
będziemy dążyć, bez udziału mieszkań-
ców – mówi Tomasz Krupski. – Ankie-
ta umożliwi nam poznanie poglądów i 
opinii mieszkańców w najważniejszych 
dla rozwoju gminy sprawach. Dlatego 
tak ważne jest, by możliwie wielu gro-
dziszczan wypełniło ankietę – dodaje 
burmistrz. 

Ankieta jest anonimowa, jej wyni-
ki nie będą udostępnione, a wszelkie 
zebrane informacje wykorzystywane 
wyłącznie do sporządzenia zestawień 
pomocnych w pracy samorządu.  Pyta-
nia dotyczą spraw bardzo konkretnych 
jak to, czego mieszkańcom brakuje i 
z czego są zadowoleni. Do młodych 
zwłaszcza kierowane są pytania doty-
czące możliwości zawodowego rozwo-

ju i perspektyw pozostania w mieście 
po zakończeniu nauki. 

\\\   Czego  
potrzeba młodym

Zdaniem pana Maćka, z zawodu 
kucharza i cukiernika, Grodzisk ma 
wiele plusów. Ale jeśli chodzi o prace 
dla młodych, to sytuacja jest specyficz-
na, są duże zakłady i praca sezonowa.  
Trudno o rozwój zawodowy i perspek-
tywy finansowe. Młodzi nie mają także 

jak spędzać wolnego czasu. Wiele jest 
aktywności i miejsc dla dzieci, dla ro-
dzin i dla seniorów, ale dla ludzi mło-

dych pozostaje wieczorami wyjazd do 
Warszawy. 

– Powinno więc być w mieście wię-
cej miejsc, gdzie można by pobawić się, 

pograć w kręgle czy planszówki. Bra-
kuje też klubów, w których można by 
się rozerwać, posiedzieć wieczorem i 
spędzić fajnie czas. Przydałyby się klu-
by rozrywkowe, nie tylko restauracje, 
ale miejsca, gdzie można potańczyć, 
gdzie byłaby scena. No i gdzie ceny by-
łyby dostępne dla młodych – mówi pan  
Maciek.

\\\   Dla dzieciaków  
i wspólnoty

Ksenia Bukowska mieszka w Gro-
dzisku Mazowieckim od ponad 10 lat. 
Przyjechała tu do pracy w przedszkolu 
prosto po studiach. Dziś już jest dyrek-
torem szkoły. Pochodzi z Podkarpacia. 
– Jestem dowodem na to, że Grodzisk 
Mazowiecki to miejsce, do którego 
młodzi ludzie przyjeżdżają z powodu 
pracy, a nie z którego wyjeżdżają – mó-
wi Ksenia Bukowska. – Cenie tu wiele 
rzeczy, na przykład aktywizację tere-

nów wiejskich dzięki świetlicom, które 
tworzą przestrzeń sąsiedzką i przyja-
cielską – mówi. – To bardzo ważne, bo 
wielu ludzi tam, to tak jak ja, przyjezdni, 

a więc dzięki takim miejscom możemy 
poznać się i poczuć wspólnotą. Fanta-
styczne jest też to, że wiele zajęć jest 

dla dzieciaków za darmo, a przecież w 
życiu różnie bywa! – dodaje.  

To natomiast czego brakuje, to 
ścieżki rowerowe, oświetlenie ulic, dro-
gi dojazdowe. To bolączki wszystkich 
szybko rozwijających się miejscowości, 
w których potrzeba infrastruktury. – 
W grodziskim pod tym względem i tak 
nie jest tak źle, jak w innych obszarach 
kraju – dodaje.

Ankietę można wypełnić do 30 
czerwca 2024. Na stronie miasta znaj-
duje się link do niej. 

Tekst i zdjęcia Beata Pawłowicz 

Burmistrz Tomasz Krupski i Ksenia Bukowska dyrektor szkoły w Szczesnem

Pan Maciek ceni Grodzisk, ale widzi  
w nim brak miejsc dedykowanych 
młodym ludziom

Grodzisk ma  
wiele plusów

Brakuje ścieżek 
rowerowych, oświetlenia 

ulic, dróg dojazdowych
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\\\ SPROSTOWANIE DO ARTYKUŁU „MILANÓWEK: ZGODNIE 
Z PRAWEM, ALE WBREW MIESZKAŃCOM”
W związku z treścią artykułu pt. „Milanówek: zgodnie z prawem, ale wbrew 
mieszkańcom”, który ukazał się 22 maja 2024 roku w Przeglądzie Regio-
nalnym, konieczne jest poinformowanie opinii publicznej jaka była istota 
i jak jest realizowana inwestycja budowy domu wielorodzinnego przy ul. 
Królewskiej w Milanówku.
Blisko pięć lat temu, po kolejnej historii starszych mieszkańców Milanówka, 
którzy nie radzą już sobie z utrzymaniem samodzielnej nieruchomości, często 
ze względu na stan zdrowia, odejście najbliższej osoby czy wreszcie finanse, w 
głowach ich sąsiadów i przyjaciół powstaje pomysł budowy niewielkiej willi, z 
małymi mieszkaniami, ogrodem, z windą poprowadzoną od podziemnego garażu, 
położonej w bliskim sąsiedztwie sklepów, kościoła, apteki czy przystanków ko-
munikacji publicznej. Ma to być typowa dla Milanówka zabudowa – na wzór ta-
kich budynków jakimi są wtopione w miasto tzw. wille małomiasteczkowe, 
inaczej wille miejskie, jak Jolancin, Gloria, Marysin, Zalesie, Perełka, Zaścianek i 
wiele podobnych, które są domami dla sporej grupy Milanowian.
I w takim duchu projekt zostaje zlecony ulubionemu architektowi. Mieszkania 
mają być widne, dobrze rozplanowane, zapewniające komfort mieszkańcom, a 
osiągalne finansowo jak i co do kosztów utrzymania, budynek natomiast – ładny 
dla otoczenia, odpowiadający charakterowi miasta, działka musi też pozostawiać 
sporą część ogrodowi. Inwestycja w całości stanowić ma alternatywę dla 
dużych bloków i zabudowy osiedlowej, nie odpowiadających Milanowianom, 
którzy całe życie spędzili we własnych domach i ogrodach. Przeprowadzka do ta-
kiego miejsca ma być jak plan awaryjny przed wizją utraty domu, samodzielności, 
opuszczenia miasta czy wprowadzenia się do mieszkania na osiedlu. Jest to też 
na pewno formuła potrzebna młodym jako pierwsze mieszkanie. Niewielki bu-
dynek na zamkniętej przestrzeni łączy z jednej strony samodzielność mieszkania 

ze społecznym walorem dzielenia życia, w znajomym wąskim gronie sąsiadów.
Myśląc o tym projekcie i założeniu, inwestor przedstawia wniosek o warunki 
zabudowy. Działanie z jego strony jest od początku do końca przejrzyste i zgodne 
z prawem. Wniosek jest procedowany przez miasto jednak aż trzykrotnie, po dru-
giej wadliwej decyzji organ nadzoru stwierdza wręcz rażące naruszanie prawa na 
szkodę inwestora, prawomocnie sprawę rozstrzyga również sąd administracyjny, 
który także wydaje wyrok w całości na korzyść inwestora. Wszystko zajmuje bli-
sko 3 lata. Jak się okazuje, nie tylko nieudolność poprzedniej administracji miasta, 
ale i argumenty kilkorga mieszkańców sąsiednich posesji wywołują przeszkody w 
realizacji inwestycji. Formułowane zarzuty są nieprawdziwe a nawet absur-
dalne jak choćby ten, że przyszli mieszkańcy będą niszczyć przyrodę (tępić jeże), 
blokować ruch komunikacyjny w mieście, wycinać drzewa, powodować wypadki 
z udziałem dzieci czy wymuszać likwidację boiska sąsiadującego z działką. Przy-
szli sąsiedzi w ich oczach mają być hałaśliwi i nieznośni, jeden ze współwłaścicieli 
działki drogi dojazdowej uważa, że jej urządzenie jest zbędne, choć sam skarży się 
na pył i nierówności, sugeruje wręcz współczucie dla przyszłych mieszkańców 
związane z sąsiedztwem boiska i trasy ulicy Królewskiej, choć inwestycji zarzuca 
jednocześnie zagrożenie dla unikatowego krajobrazu.
Tymczasem, inwestycja jest dobrze wpisana w ten fragment miasta, podnosząc 
estetykę niekoniecznie jego ładnej tu przestrzeni, powierzchnia zabudowy 
działki wynosi niespełna 17%. Nie jest to też nadmierna dla tego obszaru forma 
architektury – obok znajdują się porównywalne (w tym budynek wielorodzinny) 
jak i znacznie większe budynki (m.in. dwie szkoły podstawowe, duży zakład 
produkcyjny czy dom zakonny), nie zaś wyłącznie małe domy jednorodzinne.
Zaprojektowany budynek zachowuje kameralną skalę, nawiązuje do tradycyj-
nej formy architektury miasta-ogrodu – willi miejskiej, której nadano współcześ-
niejszą bryłę, pozbawioną barier architektonicznych i wykorzystującą nowoczes-
ne i ekologiczne technologie. Nikt tu nie dąży do wycinki jakichkolwiek drzew 
czy degradacji środowiska, przeciwnie, myślą przewodnią jest sam Milanówek 
– miasto-ogród i jego prestiż wywodzony z dobrej architektury. Inwestycja 
nie jest też zmianą kierunku zabudowy miasta, jest rozwiązaniem wpisującym się 
w jego charakter i kiedy zakończy się budowa, willa, jak jej inspiratorki, dostanie 
swoje imię, a potem, w co wierzą inwestorzy, będzie już tylko dobrą historią, 
dobrym miejscem do życia..

W imieniu spółki Literacka Development 
spółka z ograniczoną odpowiedzialnością sp.k.
 płnomocnik – adw. Grażyna Soroka-Kostrzewa

\\\ SPROSTOWANIE Mieszkańcy nie chcą 
składowiska odpadów
\\\ MILANÓWEK

Podczas sesji Rady Miasta 
mieszkańcy dowiedzieli się,  
że MPWiK zamierza 
składować różnego rodzaju 
odpady tuż obok ujęcia  
wody pitnej na działce  
przy ulicy Kościuszki.  
Czy tak się stanie? 

C zy to kolejna sprawa, która po-
kazuje, że jest kłopot z dbaniem 

o jakość wody i środowiska w tym 
mieście? A może tym razem to tyl-
ko wyraz nadmiernej ostrożności  
mieszkańców? 

MPWiK, aby takie zamierzenie 
zrealizować, musi uzyskać pozwolenie, 
które zależy od decyzji o środowisko-
wych uwarunkowaniach. To należące 
do miasta przedsiębiorstwo złożyło 
więc wniosek o wydanie decyzji śro-
dowiskowej do referatu ochrony środo-
wiska urzędu miasta. We wniosku czy-
tamy, że chodzi o zgodę na utwardzenie 
terenu w celu: „magazynowania tam 
odpadów, czyli: opakowań z papieru i 
tektury, opakowań z tworzyw sztucz-
nych, a także żelaza i stali oraz ziemi 
i gleby w tym urobku z wykopów”. Na 
działkę przy Kościuszki mają także 
trafić: „sorbenty” (substancje absor-
bujące ciecze używane do pochłania-
nia niebezpiecznych związków przyp.
red.), materiały filtracyjne, opakowa-
nia zawierające pozostałości substancji 
niebezpiecznych lub nimi zanieczysz-

czone”. Na działce ma także znaleźć się 
tzw. infrastruktura towarzysząca tej 
inwestycji. 

\\\   Mieszkańcy są na nie
Kiedy miasto zawiadomiło o plano-

wanej inwestycji mieszkańców domów 
znajdujących się w promieniu 100 m 
jako strony tego postępowania, do re-
feratu wpłynęły cztery pisma przeciw 
tej inwestycji. Mieszkańcy podali w 
nich, że obawiają się składowiska tak 
blisko ujęcia wody, a także uciążliwych 
zapachów, jakie mogą z jego powodu 
powstawać. 

Urząd miasta bada sprawę. – Urząd 
wszczął procedurę konieczną dla wy-
dania decyzji środowiskowej. Musimy 
ustalić, jak ta inwestycja może wpłynąć 
na otoczenie? Czy wymaga konkret-
nych rozwiązań, zabezpieczeń? – wy-

jaśnia Emilia Parchan kierowniczka 
referatu ochrony środowiska. 

Miasto ustala, czy ta inwestycja 
wymaga także oceny oddziaływania 
na środowisko, czyli bardziej szczegó-
łowego opracowania sporządzonego 
przez ekspertów wskazanych przez 
ustawę. W tym celu urząd zwrócił się o 
opinie do regionalnej dyrekcji ochrony 
środowiska, Wód Polskich oraz inspek-
tora sanitarnego z Grodziska – którzy 
mają na to pytanie odpowiedzieć. Do 
czasu wydania opinii przez te trzy or-
gany nic się nie wydarzy. 

– Kiedy te opinie wpłyną, referat 
będzie mógł wydać decyzję o koniecz-
ności lub nie, sporządzenia oceny od-
działywania na środowisko tej inwesty-
cji – mówi Emilia Parchan. – Jeśli taka 
ocena będzie konieczna, postępowanie 
zostanie zawieszone, do czasu aż inwe-
stor sporządzi raport oddziaływania na 
środowisko – dodaje. 

Skąd biorą się odpady, które mają 
być składowane obok ujęcia wody? Z 
działalności MPWiK. Emilia Parchan 
zwraca uwagę na to, że na działce przy 
Kościuszki odpady będą składowane 
czasowo, do momentu odebrania ich 
przez specjalistyczne firmy. Odpady 
mają być tam gromadzone w konte-
nerach i opakowaniach. Nie mają być 
poddawane żadnej utylizacji ani nie 
będą tam z nich odzyskiwane żadne 
pierwiastki.  

Tekst i zdjęcie Beata Pawłowicz

Czy składowisko odpadów w tym miejscu będzie bezpieczne dla mieszkańców? 
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P R O M O C J A

STAROSTWO POWIATU GRODZISKIEGO   ul. Daleka 11A, Grodzisk Mazowiecki, tel. 22 300 85 22, www.powiat-grodziski.pl

Słuchaczom przybliżono życie codzien-
ne niegdysiejszych gospodarzy, ale rów-
nież zwrócono uwagę na mało znane i in-
teresujące fakty z życia słynnej pary. Zwie-
dzający mogli zobaczyć strój Anny, który 
miała na sobie, kiedy spotkała się pierwszy 
raz z przyszłym mężem, a który Jarosław 
później zachował, czy nakrycia głowy ko-
lekcjonowane przez teścia Iwaszkiewicza. 
Zainteresowanie wywołał fakt, że jedynym 
serialem, dla którego pisarz zasiadał przed 
telewizorem, był serial „Święty” z Rogerem 
Moorem. Zaciekawienie, ale i zaskoczenie 
wzbudziła także historia obecnego poko-
ju gościnnego, ówcześnie nazywanego 
przez gospodarzy umieralnią. Interesujące 
były też starsze historie – wątki z życia St. 
Wilhelma Lilpopa, ojca Anny i fundatora 
stawiskiej posiadłości. Wielu gości zain-
trygował wpływ Lilpopów na okoliczne 
miejscowości oraz ich rola w założeniu 
Podkowy Leśnej.

Temat złożonej relacji małżonków  
i problemów, z którymi musieli się zmagać 

na przestrzeni lat powracał wielokrotnie 
tego wieczoru: początki znajomości, za-
ręczyny wbrew woli rodziny, ślub w brwi-
nowskim kościele. W następnych latach 
Skamander, podróże zagraniczne, naro-
dziny dziewczynek, kryzys psychiczny An-
ny, czas wojny i zaangażowanie w pomoc 
jej ofiarom. Omawiano różnorodne aspek-
ty ich życia osobistego, ukazując zarówno 
wzloty, jak i upadki. Tak pogłębione spoj-
rzenie na biografie tych wybitnych postaci 
pozwoliło uczestnikom lepiej zrozumieć 
mieszkańców Stawiska.

Noc Muzeów w Stawisku była także do-
skonałą okazją do edukacji i popularyzacji 
wiedzy o twórczości gospodarza Stawiska. 
Przewodnicy opowiadali o jego dziełach, 
inspiracjach i twórczych procesach. Kulisy 
gabinetu pisarza i pozostawione liczne 
pamiątki w tym archiwalne nagrania głosu 
Iwaszkiewicza, przybliżyły sylwetkę pisa-
rza oraz jego warsztat pracy.

Dużo radości sprawiło spotkanie z naj- 
młodszymi gośćmi – specjalnie dla nich  

przygotowano zabawę detektywistyczną 
polegającą na tropieniu niepasujących 
przedmiotów w historycznych poko-
jach domu Anny i Jarosława Iwaszkie-
wiczów. Takie podejście było platformą 
do rozmów o tym, co znaczy historycz-
ne, a co współczesne, na czym polega 
autentyczność zgromadzonych przed-
miotów, a przede wszystkim zaangażo-
wało uwagę najmłodszych pozwoliło na 
aktywne poznawanie tego niezwykłego  
miejsca.

Noc Muzeów w Stawisku to wyda-
rzenie, które na długo pozostanie w pa-
mięci uczestników. Wypełniona refleksją  
i odkryciami, była hołdem dla bogatego 
dziedzictwa literackiego i kulturowe- 
go, które pozostawili po sobie Iwaszkie- 
wiczowie. Dla wielu zwiedzających było 
to nie tylko spotkanie z historią minio-
nych pokoleń, ale również zagłębie- 
nie się w świat, w którym sztuka i życie 
codzienne przeplatały się w niezwykły  
sposób.

Informacje o zbliżających się wydarze-
niach podawane są na bieżąco na stronie 
internetowej Muzeum (www.stawisko.pl), 
w mediach społecznościowych (Fb @mu-

zeum.stawisko) oraz na stronie Powiatu 
Grodziskiego (www.powiat-grodziski.pl). 
Zachęcamy do ich śledzenia.

Starostwo Powiatu Grodziskiego

O Iwaszkiewiczach pod osłoną nocy
18 maja Muzeum w Stawisku wieczorową porą otworzyło swoje podwoje dla miłośników historii i literatury.  

Noc Muzeów przyciągnęła wielu słuchaczy, którzy mogli odkryć fascynującą historię życia Anny i Jarosława Iwaszkiewiczów. Uczestnicy mieli okazję skorzystać  
z obecności pracowników Muzeum, którzy oprowadzali po zakamarkach historycznego domu i odpowiadali na wszystkie pytania.

Szkoła po pożarze
– Nie zakłóci to zajęć edukacyjnych, 
które są tam prowadzone, bo placówka 
już w sierpniu tego roku powiększy się 
o całe piętro – dodał. 

Młodzież z liceum i technikum bę-
dzie miała osobne wejście do tej części 
szkoły, która będzie użytkowana przez 
„jedynkę”. Dzieci i przedszkolaki będą 
bez jakichkolwiek zakłóceń mogły kon-
tynuować naukę w swojej szkole. 

Starosta zapewnił także, że prze-
wozy autobusowe zapewne wspomo-
gą starostwo w zapewnieniu uczniom 

dotarcia do odległej placówki. A bur-
mistrz dodał, że jest właśnie prowa-
dzony audyt połączeń autobusowych, 
aby sprawdzić, czy pokryje on potrzeby 
uczniów „jedynki”. 

Starosta zapewnił, że choć na 
dwóch kondygnacjach Zespołu Szkół 
nr 1 będą od września, a najpóźniej od 
października prowadzone stacjonar-
ne zajęcia dydaktyczne, a na wyższych 
będzie trwał remont, jednak na pewno 
będzie to sytuacja bezpieczna dla mło-
dzieży i kadry pedagogicznej. 

Dyrektor szkoły dodała, że sale, 
gdzie uczniowie techników uczą się 
rozwijać umiejętności zawodowe, znaj-

dują się w tej części budynku, która nie 
uległa skutkom pożaru, a więc nabór 
do techników i kształcenie będzie od-
bywać się bez zakłóceń. 

Starosta zapewnił, że są środki na 
niezbędne prace, a także podkreślił, że 
placówka była ubezpieczona. 

Dodajmy, że obecnie nauka w 
„jedynce” jest kontynuowana online. 
Dzięki pandemii i temu, że podczas niej 
szkoła musiała opracować system na-
uki zdalnej, teraz bez trudności można 
było znów włączyć ten tryb edukacji. 

A ma to ogromne znaczenie, gdyż w 
zespole uczy się ponad 700 uczniów. 

Obecnie na terenie szkoły trwają 
prace porządkowe. Dokonane będą 
także jeszcze ekspertyzy dotyczące 
stanu stropów i innych uszkodzeń 
konstrukcyjnych. Poddasze, na któ-
rym zapewne wybuchł pożar, będzie 
nie tylko odbudowane w całości, ale 
może nawet rozbudowane. To dopiero 
plany, ale jeśli by się powiodły szkoła, 
która tego potrzebuje, powiększyłaby 
się o kilka sal dydaktycznych, co umoż-
liwiłoby zwiększenie liczby uczniów o 
około 20 proc.

Tekst i zdjęcia Beata Pawłowicz 

Incydent w Centrum 
Opiekuńczo-Mieszkalnym
\\\ REGUŁY

Pijany mężczyzna zniszczył 
drzwi w budowanym Centrum 
Opiekuńczo-Mieszkalnym 
w Regułach. Policjantom 
powiedział, że chciał się tam 
przespać. 

W nocy ze środy na czwartek (22 
i 23 maja) pracownik ochrony 

usłyszał na terenie budowy nowego 
Centrum Opiekuńczo-Mieszkalnego w 
Michałowicach dziwne dźwięki. Posta-
nowił wezwać policję. Funkcjonariusze 
nie mieli daleko, ich komisariat znajdu-
je się dokładnie naprzeciwko budowy! 

Po przybyciu na miejsce zatrzymali 
58-latka, który za pomocą płyty chod-
nikowej próbował wybić szklane drzwi 
w budynku. Na widok policjantów męż-
czyzna powiedział, że był zmęczony, 
więc chciał się przespać w nowym 
gmachu. Najwidoczniej zapewnienia 

władz, że budynek będzie służył miesz-
kańcom, zrozumiał zbyt dosłownie.

– Policjanci zatrzymali mężczyznę, 
który, jak się okazało, był w stanie nie-
trzeźwości. Nic nie zostało skradzione, 
a mężczyzna usłyszał już zarzut uszko-
dzenia mienia, do czego się przyznał. 
Grozi mu teraz kara do 8 lat pozbawie-

nia wolności. Przedmiotową sprawę 
nadzoruje prokuratura rejonowa w 
Pruszkowie – przekazała asp. sztab. 
Monika Orlik, oficer prasowy Komen-
dy Powiatowej Policji w Pruszkowie.

Budowa Centrum Opiekuńczo-
-Mieszkalnego w Regułach oficjalnie 
rozpoczęła się w listopadzie poprzed-
niego roku. Budynek zapewni opiekę 
osobom z niepełnosprawnościami 
oraz w podeszłym wieku. Kompleks 
będzie miał prawie 600 metrów kwa-
dratowych i znajdą się w nim między 
innymi pokoje mieszkalne, gabinety 
specjalistów, sala rekreacyjna i kuchnia 
z jadalnią. W budynku opiekę znajdzie 
20 podopiecznych, w tym 14 spędzają-
cych czas na pobycie dziennym i 6 na 
całodobowym.

Prace powinny zakończyć się za 
około rok. 

Maciek Gos

Zniszczone drzwi

Policjanci z zatrzymanym mężczyzną
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Konferencja prasowa mówiąca o tym, co dalej ze Zespołem Szkoł nr 1
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Raszyn, dnia 28 maja 2024 r.. 

OBWIESZCZENIE WÓJTA GMINY RASZYN
o przystąpieniu do sporządzenia:

• zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
części terenów położonych we wsiach Falenty Nowe, Dawidy Bankowe, 

Łady i Falenty
• miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części terenów 
położonych we wsi Falenty Nowe w Gminie Raszyn – rejon po północnej 

stronie ul. Drogi Hrabskiej – obszar II
1. Na podstawie art. 17 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym (Dz. U. z 2023 r. poz. 977 ze zm.) zawiadamiam o podjęciu przez Radę Gminy Raszyn 
uchwały XCVI/771/2024 z dnia 25 kwietnia 2024 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części terenów położonych we 
wsiach Falenty Nowe, Dawidy Bankowe, Łady i Falenty, zatwierdzonego uchwałą Nr LVII/905/05 
Rady Gminy Raszyn z dnia 22 września 2005 r., zm. uchwałą Nr XLI/452/13 Rady Gminy Raszyn z dnia 26 
września 2013 r. Przedmiotem zmiany planu jest zmiana ustaleń § 14 ust. 6 pkt 2.

2. Na podstawie art. 17 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (Dz. U. z 2023 r. poz. 977 ze zm.) zawiadamiam o podjęciu przez Radę Gminy Raszyn 
uchwały XCVI/772/2024 z dnia 25 kwietnia 2024 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części terenów położonych 
we wsi Falenty Nowe w Gminie Raszyn – rejon po północnej stronie ul. Drogi Hrabskiej  – obszar 
II, obejmujący trzy obszary planu w obrębie Falenty Nowe, którego granice wyznaczają:

1) dla obszaru nr 1:
a) od północy - północne granice działek nr ew.: 12/19 i 13/7; 
b) od wschodu - wschodnie granice działek nr ew.: 13/7, 13/8 i 13/9;
c)  od południa - odcinek łączący wschodnią granicą działki nr ew. 13/9 z zachodnią granicą działki 

nr ew. 12/21 (przedłużenie południowej granicy działki nr ew. 12/15);
d) od zachodu - zachodnie granice działek nr ew.: 12/21, 12/20 i 12/19,

2) dla obszaru nr 2:
a) od północy - północna granica działki nr ew. 14/6;
b) od wschodu - wschodnia granica działki nr ew. 14/6;
c) od południa - odcinek łączący wschodnią z zachodnią granicą działki nr ew. 14/6 (przedłużenie 

południowej granicy działki nr ew. 15/5);
d) od zachodu - zachodnia granica działki nr ew. 14/6,

3) dla obszaru nr 3:
a)   od północy - północne granice działek nr ew.: 17/2 i 18/2;
b) od wschodu - wschodnia granica działki nr ew. 18/2;
c)  od południa - odcinek łączący wschodnią granicę działki nr ew. 18/2 z zachodnią granicą działki 

nr ew. 17/2 (przedłużenie południowej granicy działki nr ew. 19/28);
d) od zachodu - zachodnia granica działki nr ew. 17/2.

Zainteresowani mogą składać wnioski do ww. zmiany planu miejscowego w zakresie § 14 ust. 6 
pkt 2 oraz planu miejscowego. Wnioski należy składać w postaci papierowej do Wójta Gminy Raszyn, 
05-090 Raszyn, ul. Szkolna lub elektronicznej, w tym za pomocą środków komunikacji elektronicznej, 
w szczególności poczty elektronicznej na adres ratusz@raszyn.pl, na formularzu w postaci papierowej 
lub w formie dokumentu elektronicznego, w terminie do dnia 28 czerwca 2024 r. Wniosek powinien 
zawierać imię i nazwisko albo nazwę oraz adres zamieszkania albo siedziby, przedmiot wniosku oraz 
wskazanie czy Wnioskodawca jest właścicielem lub użytkownikiem wieczystym nieruchomości objętej 
wnioskiem. Formularz wniosku dostępny na https://bip.raszyn.pl/kategorie/2-prawo-lokalne. Organem 
właściwym do rozpatrzenia wniosków jest Wójt Gminy Raszyn.

Jednocześnie na podstawie art. 39 ust. 1 pkt 1 i 2, w związku z art. 46 pkt 1 i art. 51 ust. 1 ustawy z dnia 
3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa 
w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 2023 r., poz. 1094 ze 
zm.) zawiadamiam o przystąpieniu do przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na 
środowisko, obejmującej sporządzenie prognozy oddziaływania na środowisko dla potrzeb ww. 
miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. Stosownie do art. 54 ust. 2 ww. ustawy organ 
opracowujący projekty dokumentów zapewnia możliwość udziału społeczeństwa, w strategicznych 
ocenach oddziaływania na środowisko. 

Z dokumentacją sprawy można zapoznać się w Referacie Urbanistyki i Planowania Przestrzennego, 
w godzinach pracy Urzędu. 

Stosownie do art. 39 ust. 1 pkt 3 i 4 i art. 40 ww. ustawy zainteresowani w terminie do dnia 28 
czerwca 2024 r. mogą składać wnioski. Wnioski na piśmie należy składać do Wójta Gminy Raszyn 
w kancelarii Urzędu Gminy Raszyn lub pocztą na adres: 05-090 Raszyn, ul. Szkolna 2a; ustnie do 
protokołu w Referacie Urbanistyki i Planowania Przestrzennego lub za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej (bez konieczności opatrywania podpisem elektronicznym) na adres: ratusz@raszyn.
pl. Wniosek powinien zawierać imię i nazwisko albo nazwę oraz adres zamieszkania albo siedziby, 
przedmiot wniosku oraz oznaczenie nieruchomości, której dotyczy. 

Zgodnie z art. 41 powyższej ustawy wnioski wniesione po terminie pozostaną bez rozpatrzenia. 
Organem właściwym do rozpatrzenia złożonych wniosków jest Wójt Gminy Raszyn.

Klauzula informacyjna
Administratorem Pani/Pana danych osobowych jest Gmina Raszyn z siedzibą w Raszynie, ul. Szkolna 2a, 05-090 
Raszyn, reprezentowana przez Wójta Gminy Raszyn. Przetwarzanie danych osobowych jest niezbędne do wypełnienia 
obowiązku prawnego ciążącego na Administratorze. Osobie, której dane dotyczą przysługuje prawo wglądu  
w swoje dane oraz ich uzupełniania. Szczegółowe informacje na temat przetwarzania danych osobowych są dostępne  
w siedzibie Urzędu i na BIP pod adresem:  https://bip.raszyn.pl/kategorie/82-przetwarzanie-danych-osobowych?lang=PL. 

Wójt Gminy Bogumiła Stępińska-Gniadek

OBWIESZCZENIE STAROSTY PRUSZKOWSKIEGO
o wydaniu decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej

Zgodnie z art. 11f ust. 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania 
i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2024 r. poz. 311) zawiadamiam, że dnia 
24.05.2024 r. została wydana decyzja nr 5/2024 o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej 
dotyczącej rozbudowy drogi gminnej nr 310128W ul. F. Chopina w Kaniach (obr. 7), gm. Brwinów, 
powiat pruszkowski na działkach nr ew.: 222/3, 222/13, 222/14, 222/15, 197 (197/1, 197/2), 172/3, 
172/5, 224/1, 232/1, 224/2 (224/3, 224/4), 222/1, 1013, 171, 169/26 we wsi Kanie (obr. 7), gmina Brwinów.

W odniesieniu do działek ulegających podziałowi – przed nawiasem podano numer działki przed 
podziałem, w nawiasie numery działek po podziale, numery działek objętych liniami rozgraniczającymi 
teren (nowy przebieg drogi) zostały oznaczone pogrubioną czcionką.
Inwestycja obejmuje następujące działki:
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji (pas drogowy): 
Kanie (obręb 7): działki nr ew.: 222/3, 222/13, 222/14, 222/15, 197/1 (działka powstanie z podziału 
działki nr ew. 197), 172/3, 172/5, 224/1, 232/1, 224/3 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 224/2). 
Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone:
Kanie (obręb 7): działki nr ew.: 222/1, 224/4 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 224/2), 1013, 
171, 169/26.

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy w godzinach pracy 
urzędu (poniedziałek i środa 8:00-18:00, wtorek i czwartek 8:00-16:00, piątek 8:00-14:00) w Wydziale 
Architektury Starostwa Powiatowego w Pruszkowie; ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, sala WOM, 
parter, stanowisko nr 8 lub 9. Uprzejmie proszę telefonicznie (22 738 14 00 wewn. 562) poinformować 
osobę prowadzącą sprawę (z wyprzedzeniem co najmniej jednodniowym) o planowanym terminie 
wizyty w celu zagwarantowania możliwości zapoznania się z aktami w wybranym terminie.  

Podwyżka dla prezydenta
\\\ PRUSZKÓW

Jedną z najbardziej 
kontrowersyjnych decyzji, 
które podjęto podczas drugiej 
sesji rady miasta, była ta 
o podwyższeniu pensji 
prezydenta miasta, Piotra 
Bąka. 

W środę odbyła się druga sesja 
rady miasta. Jak wielu radnych 

zauważyło, było to pierwsze posiedze-
nie „merytoryczne” samorządu, po za-
przysiężeniu prezydenta.

\\\   Nowa pensja
Podczas ostatnich obrad radni 

przedyskutowali i ustalili wiele spraw 
związanych z miastem. Żadna jednak 
nie podzieliła zebranych i nie wywoła-
ła takiej dyskusji jak wniosek złożony 
przez przewodniczącego rady o pod-
wyższenie wynagrodzenia na stanowi-
sku prezydenta Pruszkowa.

Pensję gospodarza miasta przy-
znają radni. Mogą ją ustalić w zakresie 
„widełek”, które przewidują przepisy 
ogólnokrajowe. Do tej pory na tym sta-
nowisku Paweł Makuch otrzymywał 
niemal najniższe możliwe wynagrodze-
nie, które wynosiło około 16 tysięcy 
złotych miesięcznie brutto. Po podwyż-
ce, którą zaproponowano na ostatnim 

spotkaniu, kwota ta dla Piotra Bąka 
wynosiłaby około 19 tysięcy. To z kolei 
jest maksymalna suma, którą może on 
otrzymywać. Podczas dyskusji prezy-
dent Piotr Bąk opuścił salę sesji, aby 
nie brać udziału w rozmowie o swoim 
honorarium.

\\\   Dyskusja radnych
Pomysł uchwały podzielił radnych 

podczas sesji.
– Wniosek o podwyższeniu wy-

nagrodzenia prezydenta na właściwie 
pierwszej sesji rady uważam (i po-
dejrzewam, że moje zdanie podzielą 
mieszkańcy miasta) za niedyploma-
tyczny. Czy to jest dobre, żeby na po-
czątku kadencji, zanim prezydent zdo-
łał zrobić coś dla miasta, popracować 
dla mieszkańców, składać taki wnio-
sek? Nie jestem przeciwny podwyż-
kom. Jeżeli my radni, a przede wszyst-
kim mieszkańcy, zobaczą, że prezydent 
dobrze pracuje, rzetelnie, uczciwie, a 
w mieście pojawią się nowe inwesty-
cje, to wtedy należy złożyć taki projekt 
uchwały. Myślę, że taka decyzja może 
być podjęta po około roku kadencji. Ale 
nie dzisiaj. To nie jest dobry przekaz 
dla mieszkańców – powiedział radny 
Dariusz Krupa.

– Wartość tego wynagrodzenia zo-
stała zmieniona ostatnio w sierpniu po-
przedniego roku. Od tamtej pory ceny 

poszły w górę, a pensja się nie zmieniła. 
Chociażby z tego powodu powinniśmy 
ustalić nową wartość kwoty – odpo-
wiedziała radna Dorota Kossakowska.

- Z Piotrem Bąkiem współpraco-
wałam w radzie miasta w poprzedniej 
kadencji i jestem pewna, że na nowym 
stanowisku będzie on pracował na 
100%. Takie mam przekonanie i nie 
widzę nic zdrożnego w tej propozycji. 
Stanowisko prezydenta Pruszkowa jest 
funkcją bardzo prestiżową i odpowie-
dzialną. Zasługuje na godną zapłatę – 
dodała radna Małgorzata Widera.

Ostatecznie wniosek przeszedł 
większością głosów i prezydent Piotr 
Bąk otrzyma wnioskowaną kwotę. 

Podwyżki wynagrodzeń na sta-
nowisku prezydenta tuż po zakończo-
nych wyborach, stają się tradycją w 
Pruszkowie (a także w wielu innych 
miejscowościach). Pięć lat temu, kiedy 
funkcję przejął Paweł Makuch, również 
na drugiej sesji rady, została złożona 
podobna uchwała o zmianie pensji 
włodarza. Wówczas jednak radni ob-
niżyli wnioskowaną kwotę i prezydent 
miasta nie otrzymał maksymalnego 
wynagrodzenia.

Maciek Gos
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 DAM PRACĘ 

Pracowników do serwisu  
urządzeń wentylacyjnych, również  

bez doświadczenia, konieczne  
prawo jazdy kat. B tel. 601 923 395 

Praca dla technika dentystycznego  
w Piasecznie. Tel. 502 031 221 

Firma JJW  w Konstancinie-Jeziornie  
zatrudni pracowników do obsługi  

maszyn tel.: 22 711 71 58 

  Zatrudnię kierowcę kat. B i C,  
tel. 22 726 86 36 

  Magazyniera oraz ekspedientkę  
do sklepu spożywczego w Ustanowie, 
tel. 698 555 890    

SPRZEDAM 

 Sprzedam łóżka polowe brezentowe 
wojskowe 10 szt., cena do uzgodnienia, 
603912206 

 Drewno opałowe, tel. 602 770 361, 
791 394 791

KUPIĘ 

 Antyczne meble, obrazy, srebra,  
platery, odznaczenia, szable, książki,  
pocztówki, tel. 504 017 418

USŁUGI  

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW,  
MALOWANIE ELEWACJI,  

PONAD 25 LAT DOŚWIADCZENIA  
TEL. 501 62 45 62 

 Sprzątanie domów i mieszkań  
tel. 883 933 855, 571 513 300 

 Sprzedaż i montaż okien i drzwi  
wew. i zew. Rolety zew., wew. żaluzje,  
plisy, moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480,  
603 310 223    

 Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  

 Ścinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres.  
Czyszczenie działek kompleksowo.  
Tel-694 910 163

 AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

 Remonty budowlane, hydraulika  
od A do Z tel. 667 604 345

 Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

 Docieplanie poddaszy pianą, wylewki 
tel. 607 378 288 

 TYNKI GIPSOWE I TRADYCYJNE 
604415352 

 Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, 
siatka + montaż producent  
tel. 503 572 046

ELEWACJE DOCIEPLENIA BUDYNKÓW 
DOŚWIADCZONE EKIPY 602-482-572

 Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

 Anteny TV, TV SAT. Konfiguracja  
sprzętu. Zadzwoń 501 700 315

 Naprawa pralki, lodówki  
tel. 603 047 616

 Glazura, gres, remonty, 601 219 482 

 Hydraulik, złota rączka, tel. 733159220

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

 Wywóz gałęzi, ogrodnicze 519874891 

 Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

 POMPY CIEPŁA, KLIMATYZACJA  
tel. 604895675. 

 Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721 

 Przeprowadzki tel. 505 591 721   

 Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721   

 Wycinka drzew tel. 505 591 721  

 ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

 Elektryk, tel-666 890 886 

 Kominiarz tel. 500 214 632 

Krycie, naprawa dachów,  
tel. 511 928 895 

 Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

 Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

 Dachy - naprawy, papa  
termozgrzewalna, tel. 502 473 605

 Glazura, remonty, tel. 609 926 758 

 Schody, cyklinowanie,  
tel. 510 128 912

 Hydraulik - naprawy, tel. 698 185 911

 PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

AUTO-MOTO KUPIĘ

 Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300  

 SKUP AUT NA KASACJĘ 50820673

 Skup aut 2010-2023r. 505 530 300     

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

 Kupię za gotówkę każdą  
nieruchomość; udziały, spadki,  
wady prawne, zadłużenia.  
Tel. 786-805-828     

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

 Sprzedam 4,30 ha na granicy  
gminy Chynów i gminy Prażmów,  
tel. 608 867 053

Sprzedam Działkę Budowalna  
Raszyn Rybie Około 1000m2  

tel. 22 7544726 

 Urocza leśna widokowa  
działka rekreacyjna, Prażmów,  
tel. 602 770 361

 Działki budowlane 800 m2  
k. Prażmowa, tel. 602 770 361      

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

 Firma wynajmie miejsca postojowe  
w garażach podziemnych, Piaseczno  
tel. 22 22 53 271

 Wynajmę mieszkanie, studio 45 m2, 
urządzone w wysokim standardzie,  
miejsca postojowe, Piaseczno centrum 
tel. 22 859 94 41  

RÓŻNE 

 Skup złomu, ul. Puławska 34  
(teren Kubara Lamina), 515273148, 
506264111

 Złom różny, akumulatory, siatki, 
669445400 

 Złomowanie pojazdów  
tel. 501 314 711

 Obwoźny skup złomu  
tel. 501 314 711 

 Tanie noclegi Prażmów,  
Tel. 722 202 966

FINANSE 

 Kredyt tel. 513-654-277

MATRYMONIALNE 

 Pani pozna Pana 60+,  
tel. 451212266

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE
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Trwają zapisy na PÓŁKOLONIE ODKRYWCÓW W SALACH ZABAW FIKOŁKI (17 lokalizacji, w tym CH Janki i Nowa 
Stacja Pruszków). Półkolonie w Fikołkach to codzienne wycieczki, spacery, aktywności sportowe, atrakcyjna cena oraz 
prezent dla każdego uczestnika (tiszert, bidon i worek sportowy). Nie trzeba od razu wybierać terminu – zrobisz to  
w wakacje. 
Co warto wiedzieć? Turnus trwa 5 dni: pon-pt 7:30-18:00, grupy do 15 osób, program dostosowany do wieku  
5-11 lat, cena turnusu zawiera: 5 posiłków dziennie, 10 godz. 30 min. super przygód każdego dnia, atrakcje i wycieczki, 
ubezpieczenie NNW. Więcej informacji na https://fikolki.pl/polkolonie/ oraz pod nr telefonu 500 200 200.

PRZEŁAM BARIERY JĘZYKOWE W „ANGIELSKIEJ WIOSCE” dzięki intensywnej praktyce języka angielskiego „2 na 1”  
z Native Speakerami. „Angielska Wioska” Angloville to najbardziej zindywidualizowany program językowy w Europie  
z Native Speakerami z krajów anglojęzycznych: Wielka Brytania, Irlandia, USA czy Australia.
Dlaczego warto wybrać Angloville?
• 70+ godzin aktywnej komunikacji z native speakerami • Różne akcenty w 1 miejscu • Ćwiczenie umiejętności 
praktycznych • Nauka bez książek, bez klasy językowej, bez języka polskiego 
Zapomnij o podręcznikach i nudnych lekcjach. Przeżyj z nami niezapomnianą językową przygodę i uzyskaj efekty jak  
po wielu miesiącach tradycyjnej nauki. Wystarczy, że wypełnisz formularz kontaktowy na stronie, a nasi doradcy 
językowi odpowiedzą na wszystkie Twoje pytania.

RAION FIGHT CLUB serdecznie zaprasza wszystkich na półkolonie letnie, jedyne takie w Brwinowie! Będzie sportowo 
i z humorem!  Większość półkolonii, jak co roku spędzimy na świeżym powietrzu, tj. plażowanie na strzeżonych stawach 
Walczewskiego w Grodzisku, wycieczki rowerowe, pikniki, paintball/NERF, gry i zabawy terenowe, LOOOODY, zwiedzanie 
okolicznych atrakcji (Wake Family Brwinów, wycieczka do Matecznika Mazowsze itp.). Na półkoloniach czekają na nas 
4 WYCIECZKI!  W planach mamy realizację atrakcji pod dachem (np. Centrum Nauki Kopernik, Pałac Kultury i Nauki, 
Muzeum Pieniądza, kino lub papugarnia itp.)
Planujemy organizację półkolonii w następujących lokalizacjach: GRODZISK MAZOWIECKI, BRWINÓW, JAKTORÓW. 
KOSZT za turnus to 640 zł / ZA OSOBĘ / 5 DNI! Zapraszamy do kontaktu telefonicznego lub mailowego.

SALE ZABAW  
FIKOŁKI   

17 lokalizacji w Polsce, 
m.in. CH Janki i Nowa Stacja Pruszków

tel. 500 200 200 
e-mail: bok@fikolki.pl
www.fikolki.pl    

ANGLOVILLE 
ANGIELSKIE WIOSKI  

ul. Św. Leonarda 1/8, Kielce
+48 533 655 147

e-mail: kontakt@angloville.pl
www.angloville.pl   

RAION FIGHT CLUB  
ul. Pruszkowska 17, Brwinów, 
ul. Żyrardowska 1, Jaktorów, 

ul. Traugutta 40, Grodzisk Maz. 
tel. 790 023 677 

e-mail: polkolonie@raionfc.pl
www.raionfc.pl 

Zajęcia  
na świeżym powietrzu

Jednym z największych atutów półko-
lonii jest możliwość spędzania czasu na 
świeżym powietrzu. Organizatorzy przygo-
towują różnorodne gry i zabawy na łonie 
natury, co pozwala dzieciom oderwać się 
od ekranów komputerów i telefonów. Ruch 
na świeżym powietrzu sprzyja zdrowiu i do-
bremu samopoczuciu, a także pomaga w 
nawiązywaniu nowych przyjaźni.

Edukacja przez zabawę
Półkolonie to także doskonała okazja do 

nauki poprzez zabawę. W programie często 

znajdują się warsztaty artystyczne, zajęcia 
sportowe, a nawet lekcje języków obcych. 
Dzięki temu dzieci mogą rozwijać swoje 
zainteresowania i umiejętności w przyja-
znym i nieformalnym środowisku. Taka for-
ma nauki jest nie tylko skuteczna, ale także 
przyjemna.

Bezpieczeństwo 
i profesjonalna opieka

Rodzice mogą być spokojni o bezpie-
czeństwo swoich pociech. Organizatorzy 
półkolonii zatrudniają wykwalifikowanych 
opiekunów, którzy dbają o to, aby każdy 
uczestnik czuł się komfortowo i bezpiecznie. 

Przestrzegane są wszelkie normy bezpie-
czeństwa, a opiekunowie są przygotowani 
do udzielenia pierwszej pomocy w razie 
potrzeby.

Integracja i nowe przyjaźnie
Półkolonie to doskonała okazja do nawią-

zywania nowych znajomości. Dzieci uczą się 
współpracy, wzajemnego szacunku i pra-
cy w grupie. Wspólne przygody i zabawy 
sprzyjają budowaniu trwałych przyjaźni, 
które mogą przetrwać nawet po zakończe-
niu półkolonii. Integracja z rówieśnikami 
to ważny element rozwoju społecznego 
każdego dziecka.

Różnorodność  
zajęć

Program półkolonii jest zazwyczaj bardzo 
różnorodny, dzięki czemu każde dziecko 
znajdzie coś dla siebie. Od zajęć sporto-
wych, przez warsztaty plastyczne, po wy-
cieczki edukacyjne – oferta jest naprawdę 
szeroka. Taka różnorodność pozwala na 
rozwijanie wielu talentów i zainteresowań.

Lokalne atrakcje
Półkolonie często wykorzystują lokalne 

atrakcje, takie jak parki, muzea, baseny czy 
sale zabaw. Dzięki temu dzieci mają okazję 
lepiej poznać swoje najbliższe otoczenie 

i korzystać z uroków okolicy. To również 
świetny sposób na wspieranie lokalnych 
przedsiębiorców i instytucji.

Podsumowując, półkolonie to doskonały 
wybór na wakacje dla dzieci. Zapewniają 
one nie tylko bezpieczny i atrakcyjny wy-
poczynek, ale także rozwijają zaintereso-
wania, uczą nowych umiejętności i sprzyjają 
nawiązywaniu przyjaźni. Jeśli jeszcze nie 
zaplanowaliście wakacji dla swoich pociech, 
warto rozważyć tę opcję. Dzieci z pewnością 
będą zachwycone!

Redakcja

Półkolonie w Twojej okolicy – idealny wybór na wakacje dla dzieci
Wakacje zbliżają się wielkimi krokami, a wraz z nimi koniec roku szkolnego. Dla wielu rodziców pojawia się pytanie:  
jak zapewnić dzieciom atrakcyjny i bezpieczny wypoczynek, gdy sami muszą pracować? Idealnym rozwiązaniem mogą  
okazać się półkolonie organizowane w naszej okolicy. Co sprawia, że półkolonie są tak dobrym wyborem?

Co dalej z trenerem?
\\\ PRUSZKÓW

Mówiło się o Ekstraklasie, 
ale plany skomplikował 
spadek drużyny. Jak potoczą 
się losy szkoleniowca Znicza 
Pruszków? 

P ruszkowski klub ma za sobą bardzo 
dobry sezon. Przed rozpoczęciem 

rozgrywek Fortuna 1. Ligi beniaminek 
skazywany był przez ekspertów na po-
żarcie, zaliczano go do grona ekip, które 
na pewno będą bić się o ligowy byt. Jak 
się okazało, Znicz bez większych trud-
ności, na 2 kolejki przed zakończeniem 
zmagań, zapewnił sobie utrzymanie na 
zapleczu PKO Bank Polski Ekstraklasy i 
mógł już myśleć o następnym sezonie.

Podopieczni trenera Mariusza Mi-
siury w 34 spotkaniach zgarnęli łącznie 
42 punkty – o 7 oczek więcej od Polonii 
Warszawa, która zajęła ostatnią bez-
pieczną lokatę tuż nad strefą spadkową. 
Wystarczyło to na 13. miejsce – iden-
tyczny dorobek punktowy ma będący 
na 12. pozycji Chrobry Głogów. Druży-

na odniosła 12 zwycięstw, zanotowa-
ła 6 remisów i 16 porażek. Jej bilans 
bramkowy prezentował się następu-
jąco: 34 strzelone gole i 44 stracone. 
Kibice w szczególności będą pamiętać 
fantastyczne wygrane z ekipami wal-
czącymi o udział w barażach o awans 
takimi jak: 1:0 z Motorem Lublin, Wisłą 
Płock i Odrą Opole, 2:0 z Arką Gdynia 
czy 2:1 z Miedzią Legnica. Ponadto mo-
gli oni świętować triumf w ostatnim 
starciu w tej kampanii na własnym sta-
dionie – 17 maja Znicz pokonał u siebie 
2:1 Wisłę Płock.

Za architekta sukcesu Znicza w za-
kończonym właśnie sezonie Fortuna 
1. Ligi uznaje się trenera, który jednak 
zdążył już pożegnać się z kibicami.

\\\   „Stałem się  
lepszym trenerem”

Jak poinformował klub, szkolenio-
wiec nie przedłużył kontraktu z klu-
bem, co oznacza że nie będzie trenerem 
Znicza w edycji 2024/2025.

– Spędziłem tutaj świetny czas i 
zawdzięczam to bardzo szerokiej gru-

pie ludzi, rozpoczynając na pewno od 
prezesa Sylwiusza Mucha-Orlińskiego, 
który sobie wymyślił w jakimś momen-
cie Mariusza Misiurę na trenera, który 
był anonimową postacią, i postawił na 
mnie. Dzięki zawodnikom, którzy w 
jakiś sposób chcieli współpracować z 
trenerem, słuchać go i wierzyli w jego 
sposób gry. Niesamowite doświad-
czenie. Na pewno stałem się lepszym 
trenerem, lepszym człowiekiem – mó-
wił w maju w specjalnym video klubo-
wym trener Misiura. – Nadszedł czas 
rozstania. Uważam, że drużyna jest tak 
naprawdę w dobrym miejscu, bo utrzy-
mała się w 1. Lidze i może spokojnie 
sobie budować zespół na przyszłość. 
Wybrałem inną ścieżkę, chcę spróbo-
wać swoich sił w innym miejscu. Uwa-
żam, że to w piłce nożnej jest czymś 
naturalnym. Bardzo dziękuję kibicom 
za wsparcie w różnych momentach, 
które były.

\\\   Umowa nieważna?
Wszystkie media sportowe błyska-

wicznie obiegła wiadomość, że nowym 

klubem 42-latka będzie Warta Poznań. 
W ekipie Warciarzy przesądzone było 
już odejście Dawida Szulczka, O zmia-
nie w Poznaniu informował Mateusz 
Borek, a także Dominik Pasternak z 
TVP Sport. Sprawy całkowicie skom-
plikowała jednak końcówka sezonu 
w wykonaniu dwukrotnych mistrzów 
Polski.

W ostatniej kolejce PKO Bank Pol-
ski Ekstraklasy zespół z województwa 
wielkopolskiego przegrał 0:3 ze zmie-
rzającą po mistrzowski tytuł Jagiello-

nią Białystok i… znalazł się w strefie 
spadkowej. Ze względu na to, że Korona 
Kielce pokonała 2:1 Lecha Poznań, to 
właśnie Warta spadła klasę rozgrywko-
wą niżej. Tym samym przyszłość przy-
mierzanego do niej trenera stanęła pod 
znakiem zapytania.

– Korona prowadzi z Lechem. Na 
ten moment Warta Poznań spada do 1. 
ligi. Wtedy umowa z trenerem Mariu-
szem Misiurą nie wchodzi w życie – na-
pisał w serwisie X Samuel Szczygielski.

Rafał Lipski

Jaki klub poprowadzi w przyszłym sezonie Mariusz Misiura?

FO
T. 

FB
: M

KS
 Z

NI
CZ

 P
RU

SZ
KÓ

W


